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Zápis z 84. jednání Rady ÚJF AV ČR, v. v. i. dne 16. 1. 2024 

 
Přítomni:  J. Bielčíková, P. Bydžovský, P. Cejnar, J. Chýla, J. John, J. Kameník, 

O. Lebeda, P. Lukáš, A. Macková, O. Svoboda, V. Wagner 
Omluveni:      P. Chaloupka 
Hosté: K. Pachnerová Brabcová, N. Shevchenko, J. Borovička, D. Gazda, M. Schäfer, 

V. Jakubský, J. Adam, O. Romaněnko, P. Strunz, R. Garba,     J. Kučera, J. 
Mrázek 

 
Jednání bylo zahájeno v 9:15 a probíhalo pouze prezenčně v zasedací místnosti ÚJF v Řeži. 
Jednání Rady řídil její předseda V. Wagner. 

Program:  

1) Kontrola zápisu z posledního jednání Rady 
2) Záležitosti projednávané per-rollam  
3) Informace ředitele o výhledech ústavu na letošní rok 
4) Podklady pro výroční zprávu AV ČR – vybrané výsledky 
5) Změna Vnitřního mzdového předpisu – úprava tarifních mezd 
6) Informace o setkání Mezinárodního poradního sboru ÚJF 
7) Prezentace projektu Lumina Quaeruntur – M. Schäfer 
8) Prezentace projektu ERC – R. Garba 
9) Různé  

 

Ad 1) Kontrola zápisu z minulého zasedání Rady 
 
K zápisu z posledního zasedání Rady nebyly připomínky, zápis je zveřejněn na webu ÚJF. 

Závěr: Rada vzala na vědomí. 

 
Ad 2) Záležitosti projednávané per-rollam:  

Per-rollam nebyly od posledního zasedání projednávány žádné návrhy. 

Závěr: Rada vzala na vědomí. 

 
Ad 3) Informace ředitele o výhledech ÚJF na letošní rok 

Ředitel ÚJF O. Svoboda stručně prezentoval výhledy ústavu pro rok 2024. Výše dotace RVO 
pro rok 2024 je mírně rostoucí, o 3 % vyšší než v minulém roce. Akademie věd rovněž schválila 
ÚJF žádost o přístrojovou investici na rozvoj páteřní sítě ve výši 1,47 mil. Kč a datové úložiště 
pro experiment ALICE (CERN) ve výši 1 mil. Kč. Střednědobý výhled financování AV ČR i 
ÚJF pro roky 2025-26 je stagnující. 

Ředitel ÚJF dále nastínil začínající projekty OP JAK Špičkový výzkum (FORTE, FerrMion, 
ResHum a AMULET) a získané projekty z výzvy OP JAK Infrastruktury I. (FAIR-CZ, 
EATRIS a CERN). Závěrem ředitel upozornil na změnu zákona o v. v. i. a její dopad do 
vnitřních předpisů ÚJF, které bude potřeba aktualizovat. 
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Ad 4) Podklady pro výroční zprávu AV ČR 

Vědecký tajemník J. Kameník informoval Radu o předložených návrzích na výsledky ÚJF pro 
výroční zprávu AV ČR za rok 2023 a stručně uvedl čtyři nejslibnější výsledky včetně jejich 
silných a slabých stránek (významný podíl vědecké práce realizovaný v ÚJF, počet autorů 
z ÚJF, celkový počet autorů, první autor z ÚJF, IF časopisu, celospolečenská významnost atd.). 
Následně byly diskutovány i ostatní návrhy výsledků. Na základě představených výsledků Rada 
hlasovala proti jednotlivým návrhům uvedeným níže.  

Závěr:  

- Radiouhlíkové datování různých matric pro objasnění vzniku středověkého 
osídlení na okraji Pražského hradu – 0 hlasů proti 

- Self-konzistentní mnoho-částicový přístup k elektroprodukci hyperjader – 0 hlasů 
proti  

- Grafen oxidové a polymerní mikrosenzory připravené iontovou litografií – 3 hlasy 
proti  

- Observation of preferential sputtering of Si/graphite anodes from Li-ion cells by GD-
OES and its validation by neutron depth profiling – 4 hlasy proti  

- Radiační prostředí na Antarktické plošině ve vysoké nadmořské výšce – 10 hlasů proti 

Byly vybrány první tři výsledky, uvedené tučně. 

 
Ad 5) Změna Vnitřního mzdového předpisu – úprava tarifních mezd 

Ředitel O. Svoboda stručně zdůvodnil navržené změny tarifních tabulek ve Vnitřním mzdovém 
předpisu ÚJF, které souvisí s růstem minimální a zaručené mzdy pro rok 2024. Navýšení není 
plošné, ale dochází k úpravě pouze tam, kde jsou tabulky navázány na minimální, respektive 
zaručenou mzdu a k 1. 1. 2024 došlo k nárůstu. Následovala diskuze k jednotlivým hranicím 
rozpětí pro V1 – V6. Navržená změna tabulek proběhne k 1. březnu 2024. 

Závěr: Rada projednala navržené změny Vnitřního mzdového předpisu ÚJF. 

 
Ad 6) Informace o setkání Mezinárodního poradního sboru ÚJF AV ČR 

Zástupkyně ředitele A. Macková stručně uvedla informace o setkání Mezinárodního poradního 
sboru (MPS), které proběhlo v prosinci 2023. Z informací projednávaných na zasedání 
poradního sboru byly zmíněny zejména využití infrastruktury CANAM, chystané hodnocení ze 
strany Akademie věd, přehled získaných a podaných projektů a zapojení ústavu do 
mezinárodních profesních a vědeckých sítí. Radě ústavu byla rovněž představena doporučení 
mezinárodního poradního sboru, diskutován byl zejména záměr vytvořit plán strategických 
výzkumných směrů (vize ÚJF). Finální zpráva MPS bude k dispozici na počátku února 2024.  
 
Závěr: Rada vzala na vědomí. 
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Ad 7) Představení návrhu projektu Lumina Quaeruntur – M. Schäfer 

M. Schäfer z Oddělení teoretické fyziky představil stručně svůj návrh projektu do výzvy 
Akademie věd Lumina Quaeruntur. Bylo diskutováno zejména složení týmu, unikátnost 
navržené vědecké náplně projektu a rozpočet projektu. 

Závěr: Rada projednala předložený návrh projektu. 

 
Ad 8) Představení projektu ERC – R. Garba 

R. Garba z Oddělení jaderné spektroskopie představil stručně svůj návrh ERC projektu 
zaměřeného na datování migrace prvních hominidů do Evropy pomocí měření kosmogenních 
radionuklidů z naleziště Korolevo i dalších lokalit po celém světě. Bylo diskutováno zejména 
složení týmu – zahraniční partneři, jejich zapojení a příspěvek k řešení projektu. 

Závěr: Rada projednala předložený návrh projektu. 

 
Různé 

Do různého nebyl přihlášen žádný příspěvek. 

 

Jednání Rady bylo ukončeno ve 11:45 hodin. 

 

 

Zapsal: O. Svoboda      Ověřila: A. Macková  

 

   


